
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU 
ZDRAVOTN Ě SOCIÁLNÍ FAKULTY JIHO ČESKÉ UNIVERZITY 

V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH ZE DNE 29. 9. 2014 

Přítomní členové (bez titulů):  
S. Bártlová, I. Brabcová, F. Dolák, O. Doskočil, D. Nováková, P. Zimmelová, M. Ekhardtová, 
L. Heresová, J. Král, L. Martinek, E. Nevaeva  
 
Omluveny (bez titulů): M. Hrušková, L. Kozlová, 
 
Hosté (bez titulů):  
J. Šemberová (proděkanka), I. Chloubová (proděkanka), D. Prouza (proděkan), 
J. Bednář (tajemník),   
 
Předseda akademického senátu F. Dolák přivítal přítomné a zahájil jednání senátu. Poděkoval 
hostům, že přijali pozvání na zasedání akademického senátu a seznámil senát s programem 
zasedání. Zápisem byla pověřena I. Brabcová (PRO - 10, PROTI - 0, ZDRŽEL SE – 1).  
 
Předseda senátu navrhl za skrutátory J. Krále a L. Martínka. 
Hlasování senátu: PRO - 11, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0. 
Akademický senát ZSF JU schválil návrh skrutátorů.   
 
Program: 

1. Opatření děkanky č. 12/2014 k podmínkám přijímacího řízení pro akademický rok  
2015/2016 do bakalářských a navazujících magisterských studijních programů 
uskutečňovaných v českém jazyce  

2. Opatření děkanky č. 11/2014 k podmínkám přijímacího řízení do doktorských 
studijních programů Pro AR 2015/2016 

3. Opatření děkanky č. 13/2014 k podmínkám přijímacího řízení pro akademický rok  
2015/2016 do bakalářského studijního programu uskutečňovaného v anglickém jazyce  

4. Žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijního programu Veřejné 
zdravotnictví obor Odborný pracovník v ochraně veřejného zdraví 

5. Žádost o prodloužení doby platnosti akreditace bakalářského studijního programu 
Specializace ve zdravotnictví obor Radiologický asistent 

6. Volba delegáta do Rady vysokých škol 
7. Harmonogram a organizace volby děkana 
8. Různé 

 
Program zasedání senátu byl schválen plným počtem hlasů přítomných senátorek a senátorů 
(PRO: 11 hlasů).  
 
1. Opatření děkanky č. 12/2014 k podmínkám přijímacího řízení pro akademický rok  

2015/2016 do bakalářských a navazujících magisterských studijních programů 
uskutečňovaných v českém jazyce  

 
Magistra I. Chloubová, proděkanka pro studijní a sociální záležitosti seznámila senát 
s Opatřením děkanky č. 12/2014, týkající se podmínek přijímacího řízení do bakalářských 
a magisterských studijních programů v českém jazyce pro akademický rok 2015/2016. 
Přijímací zkoušky ve všech oborech budou ve formě písemných testů. Výsledky testů se 



hodnotí bodově, jeden bod za jednu správnou odpověď. Výjimkou jsou bakalářský studijní 
obor Zdravotnický záchranář, kde uchazeči vykonávají i talentovou zkoušku. Uchazeči budou 
počítačově seřazeni sestupně podle dosaženého bodového hodnocení. Podle tohoto pořadí 
budou přijati až do naplnění předem stanovené kapacity přijímaného počtu uchazečů. Změna 
podmínek byla provedena v oboru Nutriční terapeut, kde uchazeči budou skládat test 
z biologie a všeobecného rozhledu nikoliv z chemie a biologie, jak bylo určeno v minulém 
přijímacím řízení.  
 
V rámci diskuze vznesl senátor O. Doskočil dotaz, proč bylo do prvního ročníku 
Všeobecných sester přijato 80 studentů, oproti plánovaným 60 uchazečům.  
Proděkanka pro studijní a sociální záležitosti I. Chloubová uvedla, že navýšený počet studentů 
v oboru Všeobecná sestra zohledňuje poptávku po tomto oboru a zároveň počítá s přirozeným 
úbytkem studentů po prvním ročníku. Proděkanka zdůraznila, že je i přes navýšený počet 
studentů zajištěna kvalita výuky. Doktor D. Prouza, proděkan pro zahraniční vztahy uvedl, že 
je vhodné využít poptávky studentů a tím zvýšit finanční rentabilitu a konkurenceschopnost 
fakulty.  
Senátor O. Doskočil otevřel otázku ústního přijímacího řízení. Proděkanka I. Chloubová 
uvedla, že výhoda písemných testů spočívá v tom, že lze jasně určit kritéria a bodovou hranici 
pro přijetí uchazečů ke studiu. 
 
Hlasování senátu: PRO - 11, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0. 
Akademický senát ZSF JU schválil Opatření děkanky č. 12/2014.   
 
2. Opatření děkanky č. 11/2014 k podmínkám přijímacího řízení do doktorských 

studijních programů pro AR 2015/2016 
 
Dle magistry I. Chloubové, proděkanky pro studijní a sociální záležitosti v akademickém roce 
2015/2016 bude ZSF JU přijímat studenty do doktorských studijních programů 
Ošetřovatelství a Rehabilitace, forma studia prezenční i kombinovaná. Ke studiu ve studijním 
programu Ošetřovatelství se mohou přihlásit absolventi magisterského studijního programu 
Ošetřovatelství nebo příbuzných oborů zdravotnického zaměření. Ke studiu ve studijním 
programu Rehabilitace se mohou přihlásit absolventi magisterských studijních programů, 
jejichž publikační činnost a zaměření disertační práce bude v přímé souvislosti se studijním 
programem Rehabilitace.  
 
V rámci rozpravy nebyly ze strany senátorů položeny žádné doplňující dotazy. 
 
Hlasování senátu: PRO - 11, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0. 
Akademický senát ZSF JU schválil Opatření děkanky č. 11/2014.   

 

3. Opatření děkanky č. 13/2014 k podmínkám přijímacího řízení pro akademický rok  
2015/2016 do bakalářského studijního programu uskutečňovaného v anglickém 
jazyce  

 
Doktor D. Prouza, proděkan pro zahraniční vztahy seznámil akademický senát s podmínkami 
přijímacího řízení do bakalářského studijního programu uskutečňovaného v anglickém jazyce. 
V akademickém roce 2015/2016 otevře Zdravotně sociální fakulta Jihočeské univerzity 
v Českých Budějovicích: Studijní program Nursing, obor Nurse – tříleté bakalářské studium 



v prezenční formě studia. Doktor Prouza upozornil, že zahraniční zájemci o toto studium 
často nedoloží potřebné náležitosti přihlášky.  
Senátor O. Doskočil se zeptal, jaké jsou podmínky přijetí zahraničního studenta do studijního 
oboru v anglickém jazyce. Dle doktora Prouzy mezi povinné přílohy přihlášky ke studiu, se 
kterými mají uchazeči největší obtíže, patří doložení úředně ověřené kopie oficiálního 
dokumentu potvrzujícího ukončení středoškolského vzdělání s maturitou nebo jiným tomu 
odpovídajícím zakončením a doložení osvědčení o uznání rovnocennosti zahraničního 
vysvědčení v České republice nebo rozhodnutí o uznání platnosti zahraničního vysvědčení 
v České republice (tzv. nostrifikace), vždy podle právního řádu České republiky.  
 
Hlasování senátu: PRO - 11, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0. 
Akademický senát ZSF JU schválil Opatření děkanky č. 13/2014.   
 

4. Žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijního programu Veřejné 
zdravotnictví obor Odborný pracovník v ochraně veřejného zdraví 

 
Proděkanka pro studijní a sociální záležitosti I. Chloubová předložila senátu k projednání 
žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijního programu Veřejné zdravotnictví 
obor Odborný pracovník v ochraně veřejného zdraví. Jde o dvouleté navazující magisterské 
studium, které navazuje na bakalářský studijní program Veřejné zdravotnictví obor Ochrana 
veřejného zdraví. Jde pouze o presenční formu studia. Garantkou studijního oboru je 
doc. Kotrbová. Studium má poskytnout studentům vysoce kvalifikované vzdělání zaměřené 
na problematiku ochrany a podpory veřejného zdraví a prevenci nemocí. Ochrana veřejného 
zdraví je definována zákonem č. 258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdraví ve znění 
pozdějších předpisů. Absolventi tohoto studijního oboru jsou oprávněni vykonávat 
zdravotnické povolání odborného pracovníka v ochraně a podpoře veřejného zdraví. Počet 
přijímaným uchazečů je 20. 
 
V rámci diskuze senátorka S. Bártlová vznesla dotaz, jaké je uplatnění těchto studentů na trhu 
práce. Dle proděkanky I. Chloubové a senátora L. Martinka se absolventi budou moci podílet 
na sledování zdravotního stavu populace ve vztahu k životním a pracovním podmínkám, 
připravovat komplexní programy ochrany a podpory zdraví a podílet se na jejich realizaci 
a zabezpečení zdravých životních a pracovních podmínek. Dále mohou zabezpečovat kontrolu 
opatření v prevenci nemocničních nákaz ve zdravotnických zařízeních a ústavech sociální 
péče. Absolventi najdou uplatnění také ve Státním zdravotním ústavu v Praze, na 
hygienických stanicích, ve státních a nestátních organizacích, v podnicích a institucích, které 
jsou zodpovědné za znečišťování pracovního,  životního prostředí a jiné.  
  
Hlasování senátu: PRO - 11, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0. 
Akademický senát ZSF JU schválil Žádost o prodloužení doby platnosti akreditace studijní 
program Veřejné zdravotnictví obor Odborný pracovník v ochraně veřejného zdraví. 
 
5. Žádost o prodloužení doby platnosti akreditace bakalářského studijního programu 

specializace ve zdravotnictví obor Radiologický asistent 
 
Proděkanka pro studijní a sociální záležitosti I. Chloubová předložila senátu k projednání 
žádost o prodloužení doby platnosti akreditace bakalářského studijního programu specializace 
ve zdravotnictví obor Radiologický asistent. Cílem studijního oboru „Radiologický asistent“ 
je připravit odborníky, kteří budou disponovat kvalitními teoretickými a širokými praktickými 



znalostmi všech studovaných předmětů, zejména však těch, které jsou zaměřeny na 
aplikovanou radiologii, nukleární medicínu a radioterapii a budou schopni je prakticky 
využívat v celé šíři tohoto oboru. Změny, které byly zapracovány, odpovídaly vyhlášce 
55/2011. Předpokládaný počet přijatých studentů je: 20 studentů do denního studia a 25 
studentů do kombinované formy.  
 
V rámci rozpravy neměli senátoři žádné doplňující otázky. 
 
Hlasování senátu: PRO - 11, PROTI - 0, ZDRŽELI SE – 0. 
Akademický senát ZSF JU schválil Žádost o prodloužení doby platnosti akreditace 
bakalářského studijního programu specializace ve zdravotnictví obor Radiologický asistent. 
 
6. Volba delegáta do Rady vysokých škol (dále jen RVŠ) 
Kandidaturu na delegáta RVŠ přijal J. Bednář (tajemník ZSF) a F. Dolák (předseda AS ZSF).   
Jan Bednář (tajemník fakulty) uvedl, že děkuje členům senátu za podporu a v případě zvolení 
by rád navázal na svoji činnost v RVŠ z minulého členského období, kde se aktivně zapojil do 
činnosti komisí s ekonomickým zaměřením. Jeho cílem je hájit zájmy vysokých škol. 
František Dolák (předseda AS ZSF JU) uvedl, že je potěšen návrhem kandidatury. V případě 
zvolení by v rámci své účasti v RVŠ propojil zkušenosti z pozice akademického pracovníka, 
senátora i bývalého studenta, s cílem podpořit rozvoj vysokých škol. S potěšením by se 
zapojil do práce některé komise s legislativní tématikou.  
 
 
Hlasování senátu:  
Pro J. Bednáře hlasovalo 7 senátorů 
Pro F. Doláka 3 senátoři 
Hlasování se zdržel 1 senátor 
 
Delegátem do Rady vysokých škol byl Akademickým senátem ZSF JU schválen J. Bednář.  
 
7. Návrh harmonogramu volby děkana ZSF JU 
Předseda senátu F. Dolák navrhl personální složení volební komise a harmonogram 
organizace volby děkana ZSF. 
 
Návrh personálního složení volební komise: 
Za studenty:  M. Ekhardtová a L. Heresová 
Za akademické pracovníky: P. Zimmelová (předsedkyně volební komise) a D. Nováková 
 
V tajném hlasování byl návrh personálního složení komise schválen (PRO - 9, PROTI - 0, 
ZDRŽELI SE – 2).  
 
Harmonogram volby děkana ZSF JU:  

a) Od 21. 10. 2014 od 7,00 hod. do 24. 10. 2014 do 19,00 hod. - možnost podávat návrhy 
kandidátů. Návrh může podat anonymně každý člen akademické obce fakulty (tj. 
každý akademický pracovník i každý student) vhozením návrhového lístku do urny 
připravené na recepci budovy ZSF JU Vltava – „Uran“, ul. Boreckého 27. Pracovnice 
recepce jsou oprávněny ověřit členství navrhovatele v akademické obci studentským 
průkazem či průkazem zaměstnance. Rovněž je možno podat návrh s podpisem 
navrhovatele korespondenčně do rukou předsedkyně volební komise Mgr. Petry 



Zimmelové, Ph.D. (e-mail: zimmelo@zsf.jcu.cz, kancelář č. 201, Nemocnice, a. s., 
horní areál, B. Němcové 54, pavilon H) 

b) 27. 10. 2014 – zveřejnění seznamu všech navržených kandidátů.  
c) 3. 11. 2014 - zveřejnění seznamu kandidátů, kteří kandidaturu přijali.  
d) do 15. 11. 2014 do 12,00 hod. - možnost všech členů akademické obce podat písemné 

připomínky k navrženým kandidátům předsedkyni volební komise Mgr. Petry 
Zimmelové, Ph.D. (e-mail: zimmelo@zsf.jcu.cz, kancelář č. 201, Nemocnice, a. s., 
horní areál, B. Němcové 54, pavilon H) 

e) 18. 11. 2014 ve 14,00 hod. - shromáždění akademické obce ZSF JU a veřejné 
představení kandidátů. 

f) 24. 11. 2014 v 16,00 hod. - zasedání AS ZSF JU - volba kandidáta na funkci děkana.  
Harmonogram volby děkana byl schválen plným počtem hlasů (PRO: 11 hlasů). 
 
8.  Různé 
Senátor O. Doskočil vznesl dotaz, jakým způsobem probíhají zápisy a předzápisy a zda jsou 
dány studijním oddělením limity zaregistrovaných studentů. Proděkanka pro studijní 
a sociální záležitosti I. Chloubová uvedla, že maximální počty zaregistrovaných studentů pro 
jednotlivé předměty ve vazbě na obory a ročníky jsou studijním oddělením určeny.   
 
Senátorka I. Brabcová navrhla rozšíření fakultních webových stránek v kategorii 
„Zaměstnanci“ o odkaz na databázi OBD, do které akademičtí pracovníci vkládají své 
publikace.   
 
Senátora F. Doláka zajímalo, jak postupují a kdy budou ukončeny stavební práce v budově 
Boreckého. Tajemník fakulty J. Bednář uvedl, že stavební práce postupují dle harmonogramu. 
Stavební práce by měly být ukončeny koncem měsíce února 2015 a instalační činnosti 
koncem března 2015. Otevření jídelny je naplánováno na letní semestr akademického roku 
2014/2015. Vedení fakulty si uvědomuje náročnost zajištění výuky v tomto období a žádá, jak 
studenty, tak akademické pracovníky o trpělivost a shovívavost.  
 
Příští zasedání akademického senátu ZSF JU je plánováno na pondělí 3. 11. 2014 od 16:00 
hodin v zasedací místnosti děkanátu. 
 
 
Zapsala: Iva Brabcová      V Českých Budějovicích dne 6. 10. 2014 

 
 

 

 


